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Protokół nr X 

z obrad X sesji Rady Gminy Michałowice odbytej w dniu 5 sierpnia 2019 roku w siedzibie 

Urzędu Gminy w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1. 

Stan rady – 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

Ad. pkt.1 

Przewodnicząca pani Beata Rycerska powitała wszystkich przybyłych na sesję informując, że 

na sali obecnych jest 12 radnych, w związku z czym rada może podejmować uchwały. 

Pani Wójt zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie  

wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności nieruchomości 

gruntowej stanowiącej część działki nr ewid. 119 położonej w obrębie ewidencyjnym Pęcice 

Małe, w gminie Michałowice. Następnie, zaproponowała omówienie projektu w p. pkt 30 pkt 

3. 

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Wójt w sprawie rozszerzenia porządku obrad 

o projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice 

prawa własności nieruchomości gruntowej stanowiącej część działki nr ewid. 119 

położonej w obrębie ewidencyjnym Pęcice Małe, w gminie Michałowice. 

Za wnioskiem    - 12  

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się  -  0 

Brak głosu          -  0 

Nieobecni            -  3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (3) Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska 

Wniosek został przyjęty.  

Wobec zgłoszonego wniosku, porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

1. Sprawy porządkowe. 

2. Przyjęcie protokołu z IV i V sesji Rady Gminy Michałowice.  

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmieniająca Uchwałę Nr IV/32/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 14 stycznia 

2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2019-2022, 

2) dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr 

IV/33/2019 z dnia14 stycznia 2019, 

3) przygotowania projektu uchwały w sprawie zasad i warunków usytuowania 

obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz 

ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzaj materiałów 

budowlanych, z jakich mogą być wykonane, 

4) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu, (zatoka autobusowa) 

5) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu, (ciąg pieszo-

rowerowy) 

6) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu, (sygnalizacja 

świetlna) 

7) zmieniająca Uchwałę Nr VII/95/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 29 maja 

2019 w sprawie przyjęcia Regulaminu bezpłatnego parkingu w systemie „Parkuj 

I Jedź” (Park&Ride) przy ul. Kuchy w Regułach, 

8) zmieniająca Uchwałę Nr VII/96/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 29 maja 

2019 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu bezpłatnego parkingu w systemie 
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„Parkuj i Jedź” (Park&Ride) zrealizowanego w ramach projektu pod nazwą 

„Budowa parkingu „Parkuj i Jedź” w Gminie Michałowice – ETAP II”, 

9) zmieniająca uchwałę nr XXVII/340/2017 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 

października 2017 r. w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla 

nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze, 

10) stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum w Komorowie wchodzącego 

w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących im. Marii Dąbrowskiej w Komorowie 

przy Al. Marii Dąbrowskiej 12/20, 

11) stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum w Nowej Wsi wchodzącego w 

skład Zespołu Szkolno-Przedszkolnego im. Mikołaja Kopernika w Nowej Wsi 

przy ul. Głównej 96, 

12) stwierdzenia przekształcenia trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego im. Marii 

Dąbrowskiej w Komorowie w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Marii 

Dąbrowskiej, z siedzibą w Komorowie przy  Al. Marii Dąbrowskiej 12/20, 

13) przekazania projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Michałowice do organu regulacyjnego, 

14) zmieniająca uchwałę Nr XV/171/2016 Rady Gminy Michałowice z dnia 20 

czerwca 2016 r. w sprawie „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Michałowice”, 

15) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

16) zmieniająca uchwałę Nr XLVI/322/2010 Rady Gminy Michałowice z dnia 29 

września 2010 r. w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania, 

17) przyjęcia „Gminnego programu osłonowego umożliwiającego przyłączenie do 

sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej na lata 2019- 2022”, 

18) przyjęcia „Gminnego programu dla rodzin wielodzietnych Rodzina 3+ na lata 

2019 -2022”, 

19) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat działki 

ewid. nr 772, położonej w obrębie ewid. Granica, 

20) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat części 

działki ewid. nr 984/5, położonej w obrębie ewid. Komorów-Osiedle, 

21) wyrażenia zgody na zbycie działek ewidencyjnych nr 649/1 i 650/1 położonych 

w obrębie ewidencyjnym Granica, 

22) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa 

własności części nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę nr ewid. 725/2 

oraz działkę nr ewid. 725/3, położonej w obrębie ewidencyjnym Granica, w 

gminie Michałowice, 

23) wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny przez Gminę Michałowice 

nieruchomości gruntowych, położonych w obrębie ewid. Opacz-Kolonia i w 

obrębie ewid. Komorów-Osiedle, w gminie Michałowice, 

24) wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Michałowice umowy 

użytkowania części nieruchomości, wchodzącej w skład Wspólnoty Gruntowej 

wsi Sokołów, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako działką ewid. 

221, położonej we wsi Sokołów, gmina Michałowice, 
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25) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach będących własnością 

Gminy Michałowice, 

26) nadania nazw ulicy położonej na terenie gminy Michałowice, 

27) zmieniająca Uchwałę Nr XXI/146/2008 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 lipca 

2008 r. w sprawie nadania nazw ulicom położonym na terenie gminy 

Michałowice, 

28) powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników, 

29) wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia lasu charakteru ochronnego, 

30) wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności 

nieruchomości gruntowej stanowiącej część działki nr ewid. 119 położonej w 

obrębie ewidencyjnym Pęcice Małe, w gminie Michałowice. 

4. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy 

Michałowice za rok 2018.  

5. Sprawozdanie za 2018 rok z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2017-2020. 

6. Sprawozdanie z realizacji zadań gminy z zakresu pieczy zastępczej i wspierania rodziny za 

rok 2018. 

7. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy gminy Michałowice z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

za 2018 rok. 

8. Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Wójta Gminy za okres od 1 maja 2019 r. do 

30 czerwca 2019 r. 

9. Sprawozdanie Wójta z realizacji uchwał podjętych na V, VI, VII sesji kadencji 2018-2023. 

10. Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

11. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy. 

12. Sprawy wniesione. 

Za przyjęciem   - 12 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (3) Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska 

Porządek obrad X sesji Rady Gminy Michałowice został przyjęty. 

Ad. pkt 2 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt protokołu z IV sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany Radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi 

do treści. 

Pani Elżbieta Biczyk zgłosiła uwagę do str. 5 protokołu, dotyczącą braku dokładnego zapisu 

autopoprawek Pani Wójt do projektu Uchwały, w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Złożyła wniosek o uzupełnienie protokołu o wypowiedź Pani Wójt, zgodnie z treścią nagrania.  

Pani Urszula Bejda poinformowała, że szczegółowy przebieg dyskusji jest na nagraniu z sesji. 

Dodała, że uwagi należało zgłosić wcześniej.   

Pani Elżbieta Biczyk poinformowała, że koniecznym jest uzupełnienie protokołu o 

autopoprawki Pani Wójt, które były kwestią sporną. Dodała, że nie ma konieczności podczas 

bieżącej sesji przyjmować protokołu.  
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Pani Beata Rycerska zaznaczyła, że protokoły są przedstawiane na tyle wcześniej, po to by 

można do nich zgłaszać uwagi przed sesją. Zwróciła się z prośbą do Radnych, by na przyszłość 

uwagi zgłaszali wcześniej.  

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem wniosku Radnej Elżbiety Biczyk o 

uzupełnienie protokołu z IV sesji Rady Gminy Michałowice.  

Za przyjęciem   -  10 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się  -   4 

Brak głosu          -   0 

Nieobecni            -   1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) Elżbieta Biczyk, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Anna Kamińska, Joanna 

Kowalczyk, Adriana Król- Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Beata 

Rycerska, Anna Wyszomirska, 

WSTRZYMAŁO SIĘ (4) Marek Biskot, Jarosław Hirny-Budka, Edward Kozłowski, Maciej 

Polarczyk, 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Wniosek został przyjęty. 

Przystąpiono do głosowania za zdjęciem z porządku obrad protokołu z IV sesji Rady 

Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   -  11 

Przeciw              -    0 

Wstrzymało się -    3 

Brak głosu          -   0 

Nieobecni           -    1 

Wyniki imienne:  

ZA (11) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Anna 

Kamińska, Joanna Kowalczyk, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna 

Parzyńska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

WSZTRZYMAŁO SIĘ (3) Jarosław Hirny-Budka, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Protokół z IV sesji Rady Gminy Michałowice został zdjęty z porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt protokołu z V sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany Radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi 

do treści. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z V sesji 

Rady Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się  -   0 

Brak głosu          -   0 

Nieobecni            -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z V sesji Rady Gminy Michałowice. 

Pani Beata Rycerska zarządziła 5 minutową przerwę techniczną. 
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Ad. pkt 3.1 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

IV/32/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 14 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2019-2022. 

Pani Wójt zgłosiła autopoprawkę do objaśnienia projektu uchwały w punkcie 1.3.2.47  

polegającą na zamianie wyrażenia: „Trwa uzgadnianie dokumentacji, realizacja zadania 

przesuwa się w czasie” na wyrażenie „najkorzystniejsza złożona w postępowaniu 

przetargowym oferta przewyższa kwotę zabezpieczoną w budżecie na rok 2019, zachodzi 

potrzeba zwiększenia środków w budżecie tegorocznym”. 

Pani Anna Jankowska omówiła poszczególne załączniki. 

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 3 głosy, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 2 głosy. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała czy w punkcie 1.3.2.47, kwota zostaje taka sama.  

Pani Wójt odpowiedziała, że tak. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

IV/32/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 14 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2019-2022 z 

autopoprawką.  

Za przyjęciem    - 11 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -  3 

Brak głosu          -   0 

Nieobecni             -  1 

Wyniki imienne:  

ZA (11) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (3) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Adriana Król-Popiel 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/114/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.2 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale 

Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 2019. 

Pani Anna Jankowska omówiła poszczególne załączniki. 

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 
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Pani Adriana Król-Popiel zapytała, dlaczego do realizacji zadania „Adaptacja placu przy 

budynku OSP w Nowej Wsi” do wykonania kontenerów, zostało zlecone wykonanie opinii 

prawnej firmie zewnętrznej. Dlaczego opinia nie mogła być wykonana przez pracowników 

gminnych, prawników lub kancelarię prawną, z którą gmina ma podpisaną umowę.  

Pani Wójt stwierdziła, że nie ma tu żadnego haczyka, umowa została zlecona kancelarii 

prawnej, współpracującą z referatem funduszy zewnętrznych, która zna specyfikę takiego 

działania i jest to normalna praktyka w urzędzie. Nie wszystkie opinie pisane są przez 

pracowników wewnętrznych. 

Pani Adriana Król-Popiel zapytała, dlaczego kancelaria nie mogła obsłużyć Gminy w tym 

zakresie. 

Pani Wójt poinformowała, że nie odpowie w tej chwili na to pytanie, musi porównać daty z 

których pochodzi zlecenie dla wykonawcy tej opinii, również datę podpisania umowy z 

kancelarią prawną i datę, od której przestali pracować radcy prawni w Urzędzie Gminy, 

ponieważ dwie umowy o pracę zakończyły się rozwiązaniem. 

Pani Adriana Król-Popiel odpowiedziała, że umowa o świadczeniu usługi prawnej z firmą 

OWIW Legal Ostrowski Wołyniec i Wspólnicy została zawarta 31 maja 2019 r., a zlecenie 

wykonania opinii było 3 czerwca 2019 r. 

Pani Wójt stwierdziła, że nie jest dziwnym, że urząd zamawia opinię, jeśli nie ma możliwości 

wykonania jej zasobami własnymi. Sprawdzi daty, ustosunkuje się do uwag i w sposób pisemny 

odpowie. 

Pani Anna Kamińska zapytała, czy rzeczywiście pracownicy działu inwestycji i architektury, 

nie są w stanie własnymi siłami takiego zapytania wystosować do PINB-u, czy do Starostwa. 

Uważając to za standardowe pytania, zdumiewa ją wykonanie w tej sprawie opinii prawnej. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w 

Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 

2019. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się  -   0 

Brak głosu          -   0 

Nieobecni             -  1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys  

Uchwała Nr X/115/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.3 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przygotowania projektu 

uchwały w sprawie zasad i warunków usytuowania obiektów małej architektury, tablic 

reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów 

jakościowych oraz rodzaj materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane. 

Pani Wójt poinformowała, że obecnie zasady usytuowania reklam i innych kwestii 

wpływających na estetykę Gminy, zawarte były w miejscowych planach zagospodarowania 

przestrzennego. Podjęcie uchwały w sprawie przygotowania projektu uchwały, dotyczącej 

zasad i warunków usytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń 

reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzaj materiałów 

budowlanych, z jakich mogą być wykonane, pozwoli na rozpoczęcie procedury wykonania 

uchwały.  
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Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, czy w dokumencie jest określone, kiedy mogą się odbyć 

konsultacje społeczne. 

Pani Wójt poinformowała, że w procedurze nie ma miejsca na konsultacje społeczne.  

Pani Joanna Kowalczyk dodała, że wskazane byłoby zaciągniecie opinii mieszkańców.  

Pani Wójt zaznaczyła, że mimo, że w procedurze nie ma uwzględnionych konsultacji 

społecznych, zarówno Radni jak i mieszkańcy mogą zgłosić do Wójta swoje uwagi i 

przemyślenia.  

Pani Adriana Król-Popiel zaproponowała, aby po opublikowaniu uchwały, mieszkańcy 

zostali poinformowani o możliwości składania do urzędu wniosków, na których podstawie 

zostanie wypracowany projekt, który będzie miał swoje wyłożenie wraz z miejscem na uwagi 

dyskusje. Zapytała czy byłoby to zgodne z procedurą.  

Pani Wójt poinformowała, że wszyscy mogą składać swoje uwagi. Procedura zacznie się od 

powiadomienia, że uchwała została podjęta.  

Pani Adriana Król-Popiel zaznaczyła, że powinien być dany jasny sygnał o procedowaniu, 

po to, by mieszańcy wiedzieli o możliwości zgłaszania swoich uwag. 

Pani Agnieszka Paradowska zauważyła, że Radni reprezentują mieszkańców i chcą znać ich 

opinię. Najpierw mieszkańcy powinni mieć możliwość wypowiedzenia się w tym temacie, 

następnie na tej podstawie, powinien być opracowany projekt. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby Radni zorganizowali 

spotkania z mieszkańcami, celem poznania ich uwag oraz przekazaniu ich Pani Wójt.  

Pani Wójt dodała, że miejsce na formalne składanie uwag, jest określone w procedurze i 

następuje po wyłożeniu projektu uchwały.  

Pani Anna Wyszomirska zapytała, czy uchwała będzie miała wpływ na opracowane plany 

zagospodarowania przestrzennego. 

Pani Wójt odpowiedziała, że tak. Uchwała działa samoistnie i w pewien sposób uzupełnia 

Miejscowym Plan Zagospodarowania Przestrzennego. Jest również prawem miejscowym. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przygotowania projektu 

uchwały w sprawie zasad i warunków usytuowania obiektów małej architektury, tablic 

reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów 

jakościowych oraz rodzaj materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane. 

Za przyjęciem     - 14 

Przeciw                -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu           -   0 

Nieobecni             -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/116/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.4 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Powiatowi Pruszkowskiemu. 
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Pani Wójt poinformowała, że podjęcie przedmiotowej uchwały, pozwoli na wykonie 

dokumentacji projektowej zatoki autobusowej w drodze powiatowej ul. Sokołowskiej, na 

wysokości ul. Parkowej w Pęcicach. Inwestycja jest odpowiedzią na wnioski mieszkańców.    

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu.  

Za przyjęciem     - 14 

Przeciw                -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu           -   0 

Nieobecni             -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/117/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.5 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Powiatowi Pruszkowskiemu.  

Pani Wójt zgłosiła autopoprawkę w tytule projektu uchwały, polegająca na zmianie wyrazu 

„rzeczowej” na wyraz „finansowej”. W związku z tym zgłosiła autopoprawki w:  

§1 pkt 1 polegającą na zmianie wyrażenia: „udziela się Powiatowi Pruszkowskiemu pomocy 

rzeczowej polegającej na wykonaniu przez Gminę dokumentacji projektowej …” na wyrażenie 

w brzmieniu: „udziela się Powiatowi Pruszkowskiemu pomocy finansowej na wykonanie 

dokumentacji projektowej…”, 

w §2  polegająca na zmianie wyrazu „rzeczowej” na „finansowej”; w tytule uzasadnienia do 

uchwały, polegającą na zmianie wyrazu „rzeczowej” na „finansowej” oraz w treści 

uzasadnienia polegającą na zmianie w dwóch miejscach wyrazu „rzeczowej” na „finansowej”. 

Wyjaśniła, że podjęcie przedmiotowej uchwały, pozwoli na wykonanie dokumentacji 

projektowej ciągu pieszo-rowerowego w drodze powiatowej ul. Sokołowskiej, od Pęcic do 

Sokołowa.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu z 

autopoprawkami. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -  0 
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Brak głosu           -  0 

Nieobecni             -  1  

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/118/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.6 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Powiatowi Pruszkowskiemu.  

Pani Wójt poinformowała, że w związku z wnioskami mieszkańców w sprawie zwiększenia 

bezpieczeństwa na przejściu dla pieszych, zlokalizowanego na ul. Pruszkowskiej, na wysokości 

ul. Długiej w Granicy, Gmina wystąpiła do Zarządu Powiatu Pruszkowskiego o zgodę na 

wykonanie tymczasowej sygnalizacji świetlnej, do czasu kompleksowej przebudowy ul. 

Pruszkowskiej oraz skrzyżowania z ul. Długą w Granicy. Na ten cel są zabezpieczone środki w 

budżecie Gminy. 

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała czy jest pewność, że kwota 100.000 zł. wystarczy na 

sfinansowanie zadania.  

Pani Wójt poinformowała, że kwota 100.000 zł pochodzi z informacji rynkowej i wydaje się 

być kwota dostateczną.    

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu.  

Za przyjęciem     - 14 

Przeciw                -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu           -   0 

Nieobecni             -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/119/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.7 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

VII/95/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 29 maja 2019 w sprawie przyjęcia 

Regulaminu bezpłatnego parkingu w systemie „Parkuj I Jedź” (Park&Ride) przy ul. 

Kuchy w Regułach. 

Pani Wójt poinformowała, że w uzgodnieniu ze służbami Wojewody Mazowieckiego w 

Regulaminie w parkingu usuwa się zapis w § 6 w brzmieniu: „Odholowanie pojazdu nastąpi na 
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koszt właściciela pojazdu”. Gmina Michałowice zobowiązała się do usunięcia  zapisu z 

Regulaminu parkingu oraz ponownego procedowania uchwały. 

Zgłosiła autopoprawkę polegającą na wykreśleniu z uzasadnienia uchwały zdania: „Powyższy 

zapis dotyczy kodeksu postępowania cywilnego i nie może być stosowany w akcie prawa 

miejscowego”. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, kto poniesie koszty odholowania pojazdu z parkingu.  

Pani Wójt poinformowała, że zasady odholowania i poniesienia kosztów, są określone w 

kodeksie cywilnym.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

VII/95/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 29 maja 2019 w sprawie przyjęcia 

Regulaminu bezpłatnego parkingu w systemie „Parkuj I Jedź” (Park&Ride) przy ul. 

Kuchy w Regułach z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw                -  0 

Wstrzymało się   -  0 

Brak głosu           -  0 

Nieobecni             -  1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/120/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.8 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

VII/96/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 29 maja 2019 r. w sprawie przyjęcia 

Regulaminu bezpłatnego parkingu w systemie „Parkuj i Jedź” (Park&Ride) 

zrealizowanego w ramach projektu pod nazwą „Budowa parkingu „Parkuj i Jedź” w 

Gminie Michałowice – ETAP II”. 

Pani Wójt poinformowała, że w uzgodnieniu ze służbami Wojewody Mazowieckiego w 

Regulaminie w parkingu usuwa się zapis w § 6 w brzmieniu: „Odholowanie pojazdu nastąpi na 

koszt właściciela pojazdu”. Gmina Michałowice zobowiązała się do usunięcia tego zapisu z 

Regulaminu parkingu oraz ponownego procedowania uchwały. 

Zgłosiła autopoprawkę polegającą na wykreśleniu z uzasadnienia uchwały zdania: „Powyższy 

zapis dotyczy kodeksu postępowania cywilnego i nie może być stosowany w akcie prawa 

miejscowego”. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr VII/96/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 

29 maja 2019 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu bezpłatnego parkingu w systemie 

„Parkuj i Jedź” (Park&Ride) zrealizowanego w ramach projektu pod nazwą „Budowa 

parkingu „Parkuj i Jedź” w Gminie Michałowice – ETAP II z autopoprawką”. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -  0 
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Wstrzymało się   - 0 

Brak głosu           - 0 

Nieobecni             - 1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/121/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.9 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę nr 

XXVII/340/2017 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 października 2017 r. w sprawie 

kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno-

wychowawcze. 

Pani Wójt przedstawiła projekt uchwały, w którym zwiększa się o 100% pulę środków na 

nagrody dla nauczycieli (z 1,2 % na 2,4%)  w praktyce oznacza to, że pula z 193.888 zł wzrośnie 

do 380.346 zł. Większe środki, wyższa wysokość nagród, są zachętą mającą duże znaczenie 

motywacyjne. Nagrody przyznawane przez Wójta Gminy, na wniosek rodziców, pozwolą na 

wyrażenie opinii o pracy najbardziej zaangażowanych nauczycieli.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Elżbieta Biczyk poprosiła o odczytanie treści § 5.  

Pani Wójt odczytała treść § 5 - załącznika do uchwały XXVII/340/2017.   

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę nr 

XXVII/340/2017 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 października 2017 r. w sprawie 

kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno-

wychowawcze. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -  0 

Brak głosu           -  0 

Nieobecni             -  1  

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/122/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.10 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia 

działalności Gimnazjum w Komorowie wchodzącego w skład Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących im. Marii Dąbrowskiej w Komorowie przy Al. Marii Dąbrowskiej 

12/20. 
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Pani Wójt poinformowała, że przepisy ustawy Prawo oświatowe, zobowiązują Radę Gminy 

do podjęcia uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności gimnazjów. Do 31 

sierpnia 2019 r. w Gminie Michałowice działają 2 gimnazja: w Komorowie i w Nowej Wsi.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum w Komorowie 

wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących im. Marii Dąbrowskiej w 

Komorowie przy Al. Marii Dąbrowskiej 12/20. 

Za przyjęciem    - 13 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się  -   0 

Brak głosu          -   1 

Nieobecni            -   1    

Wyniki imienne:  

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Anna Kamińska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/123/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.11 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia 

działalności Gimnazjum w Nowej Wsi wchodzącego w skład Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego im. Mikołaja Kopernika w Nowej Wsi przy ul. Głównej 96. 

Pani Wójt poinformowała, że przepisy ustawy Prawo oświatowe zobowiązują Radę Gminy do 

podjęcia uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności gimnazjów. Do 31 sierpnia 

2019 r. w Gminie Michałowice działają 2 gimnazja: w Komorowie i w Nowej Wsi.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów.  

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum w Nowej Wsi 

wchodzącego w skład Zespołu Szkolno-Przedszkolnego im. Mikołaja Kopernika w Nowej 

Wsi przy ul. Głównej 96. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw                -  0 

Wstrzymało się   -  0 

Brak głosu           -  0  

Nieobecni             -  1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/124/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.12 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego im. Marii Dąbrowskiej w Komorowie w 
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czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Marii Dąbrowskiej, z siedzibą w Komorowie 

przy  Al. Marii Dąbrowskiej 12/20. 

Pani Wójt poinformowała, że przepisy ustawy Prawo oświatowe zobowiązują rady jednostek 

prowadzących szkoły ponadpodstawowe do podjęcia uchwał, stwierdzających przekształcenie 

liceów ogólnokształcących. Reforma oświaty wprowadziła czteroletnie licea w miejsce liceów 

trzyletnich. Od 1.09.2019 r. w pierwszych klasach w Liceum w Komorowie naukę rozpoczną 

uczniowie 3 - letniego Liceum i będzie to ostatni nabór oraz uczniowie 4 - letniego Liceum.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, ile będzie klas pierwszych w liceum w 2019 r.  

Pani Wójt poinformowała, że klas będzie 4 lub więcej, na tą chwilę, trudno jest to sprecyzować. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego im. Marii Dąbrowskiej w 

Komorowie w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Marii Dąbrowskiej, z siedzibą w 

Komorowie przy Al. Marii Dąbrowskiej 12/20. 

Za przyjęciem     - 14 

Przeciw                -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu           -   0  

Nieobecni             -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys, 

Uchwała Nr X/125/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.13 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przekazania projektu 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Michałowice 

do organu regulacyjnego. 

Pani Wójt poinformowała, że ze względu na negatywną opinię dotyczącą przekazanego w 

2018 r. regulaminu, w załączniku uchwały przedstawiona jest nowa propozycja regulaminu 

wraz z naniesionymi uwagami organu regulacyjnego.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie przekazania projektu Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Michałowice do organu regulacyjnego. 

Za przyjęciem     - 14 

Przeciw                -  0 

Wstrzymało się   -  0 

Brak głosu           -  0  

Nieobecni             -  1 

Wyniki imienne:  
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ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/126/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.14 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

XV/171/2016 Rady Gminy Michałowice z dnia 20 czerwca 2016 r. w sprawie „Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Michałowice”. 

Pani Wójt poinformowała, że podjęcie uchwały wynika z konieczności dostosowania zapisów 

obowiązującego regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Michałowice, 

do Rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 29 grudnia 2016 r. Projekt uchwały poddany 

został konsultacjom z organizacjami pozarządowymi oraz został przesłany do zaopiniowania 

do Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Pruszkowie, który wydał pozytywną 

opinie i nie zgłosił zastrzeżeń do zawartych w nim treści.  

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pani Anna Kamińska poprosiła o szersze wyjaśnienie pkt 7 w §4, dotyczącego wyposażenia 

przez właścicieli nieruchomości w pojemniki na odpady zmieszane. Zapytała jak ten zapis 

będzie funkcjonował.  

Pani Wójt poinformowała, że działania skierowane będą w kierunku by wszystkie pojemniki 

znajdujące się na terenie Gminy Michałowice należały do mieszkańców.  

Pani Adriana Król-Popiel zapytała, czy nowy właściciel podpisujący umowę z gminą, 

pojemnik nabywa sobie sam, czy gmina daje właścicielowi pojemnik.  

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że jeśli Rada Gminy, podejmie uchwałę regulamin 

wyjedzie w życie od 1 listopada 2019 r. Od tego czasu, nowi mieszkańcy gminy Michałowice 

będą musieli wyposażyć swoją nieruchomość w pojemniki. Zaznaczył, że dotyczy to tylko 

nowych mieszańców, natomiast te pojemniki które są, zostają na terenie gminy i w tym aspekcie 

nic się nie zmienia.  

Pani Anna Kamińska nawiązując do wypowiedzi Pani Wójt, dopytała na jakiej podstawie i 

zasadach pojemniki, które są teraz własnością gminy, staną się własnością właściciela 

nieruchomości. 

Pani Wójt poinformowała, że pojemniki nie staną się własnością mieszkańców, tylko zostaną 

na nieruchomości. Natomiast regulamin wprowadza regulacje, dotyczącą tylko nowych 

mieszkańców, którzy wyposażą swoją nieruchomość w zakupiony przez siebie pojemnik. 

Pani Anna Kamińska zapytała, czy dobrze rozumie, że po 1 listopada b.r. będzie tak, że część 

mieszkańców będzie miała pojemniki, które są własnością Gminy, a nowi mieszkańcy będą 

właścicielami pojemników. Poprosiła o wyjaśnienie, jak będzie w tej sytuacji będzie wyglądała 

wymiana i naprawa pojemników.   

Pani Wójt poinformowała, że kwestia ta jest regulowana w postepowaniu przetargowym, w 

którym znajdzie się zapis, że pojemniki będą wymieniane przez firmę odbierającą odpady.  

Pan Wojciech Grzeniewski dodał, że mowa jest o uszkodzeniach wyrządzonych przez firmę 

odbierającą odpady, natomiast jeżeli mieszkaniec sam uszkodzi pojemnik będzie musiał pokryć 

koszty. 

Pani Elżbieta Biczyk stwierdziła, że zapis w paragrafie nie może zostać w tej formie. Należy 

go doprecyzować o zapis „nowy właściciel nieruchomości” oraz dodania zapisu czyją 

własnością będą pojemniki dotychczas użytkowane. 
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Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że zapis ma na celu doprowadzenie do sytuacji w 

której wszystkie pojemniki będą na terenie gminy. Co przy każdorazowej zmianie firmy nie 

będzie wprowadzać zbędnego zamieszania, związanego z wymianą pojemników. Dodał, że nie 

ma potrzeby dodawania sformułowania „nowy właściciel nieruchomości” ponieważ regulamin 

dotyczy wszystkich mieszkańców. 

Pani Elżbieta Biczyk zaznaczyła, że nie może zostać zapis w tej formie ponieważ jest mylny 

gdyż wynika z niego, że od 1 listopada b.r. każdy właściciel nieruchomości musi wyposażyć 

nieruchomość w pojemnik na odpady zmieszane. 

Pani Beata Rycerska dodała, że zapis dotyczy tylko dodatkowych pojemników, lub nowych 

mieszkańców. Natomiast jeśli mieszkaniec ma pojemnik, jest wyłączony z tego zapisu. 

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że w poprzednim kształcie regulaminu 

ustawodawca dawał możliwość, że to gmina, w ramach kwoty jaką mieszkańcy uiszczają za 

odbiór odpadów, przejmuje na siebie i wyposaża nieruchomości w pojemniki. Od 1 listopada 

obowiązek ten będzie ciążył na właścicielu nieruchomości. Natomiast mieszkańcy, którzy mają 

już pojemniki, nie będą musieli ich nabywać.  

Pani Elżbieta Biczyk prosiła o uzupełnienie regulaminu o wypowiedź Pana Wojciecha 

Grzeniewskiego, dotyczącą już użytkowanych przez mieszkańców pojemników. 

Pan Jarosław Hirny-Budka poprosił, by nie wprowadzać w  punkcie siódmym żadnych 

zmian, ponieważ jest jasny i zrozumiały.  

Pani Anna Kamińska zapytała, jak Urząd Gminy będzie weryfikował wielkość pojemników 

stawianych przed nowych właścicieli. 

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że w ramach przetargu firma będzie miała 

obowiązek weryfikować ilości odbieranych odpadów, zgłaszać sytuacje w których ilość będzie 

niewłaściwa. Kontrole będą prowadzone w sposób ciągły w trakcie odbiorów odpadów.  

Pani Anna Kamińska zapytała, czy będzie możliwość sprawdzenia, czy wielkość pojemnika 

odpowiada ilości osób zamieszkujących nieruchomość. 

Pan Wojciech Grzeniewski odpowiedział, że firma, w ramach świadczonej usługi dostaje 

dostęp do informacji o adresie nieruchomości i ilości osób, które ją zamieszkują, w celu 

weryfikacji ilości odbieranych odpadów.  

Pani Anna Wyszomirska zapytała, czy Gmina posiada ewidencję nieruchomości, które są 

zamieszkałe przez większą ilość osób, niż zgłoszona w deklaracji. Stwierdziła, że są to takie 

domy na terenie Gminy.  

Pani Wójt poinformowała, że została podjęta współpraca z policją w temacie „nadmiarowych 

mieszkańców”. Problem będzie rozwiązywany niebawem. 

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, jaki będzie status własności pojemników z pkt 7, i powtórzyła, 

że zapis musi być doprecyzowany.  

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że regulamin ma na celu, wskazanie kto ma 

nieruchomość wyposażyć w pojemnik, a nie doprecyzować czyj ten pojemnik w danym 

momencie jest. Dodał, że zapis jest precyzyjny. 

Pani Joanna Kowalczyk poinformowała, że niektóre firmy odbierające odpady mają wagi i 

ważą kosze z odpadami. Wyposażone są też w GPS, dzięki któremu wiedzą, która posesja jaką 

ilość odpadów oddała. Taki system pozwala porównać, czy faktycznie ilość odebranych 

odpadów, zgadza się z ilością osób zgłoszonych w deklaracji.  

Pani Adriana Król-Popiel zapytała, czy nie można wykreślić punktu dotyczącego odbioru 

choinek w pierwszym tygodniu lutego, skoro jest określone, że odpady ulegające bio degradacji 

są odbierane raz na miesiąc, w okresie od 1 grudnia do 31 marca. 

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że zapis dotyczący dodatkowego odbioru choinek, 

został dodany w związku z bardzo wieloma interwencjami mieszkańców. Zgodził się częściowo 

z przedmówczynią, mimo wszystko zaproponował, aby zapis pozostał. 
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Pani Adriana Król-Popiel zwróciła się z pytaniem do Pana Wojciecha Grzeniewskiego, ile 

Gminę będzie kosztował wywóz choinek.  

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że na chwilę obecną trudno jest określić dokładny 

koszt, myśli że będzie to w granicach kilku - kilkunastu tys. zł. 

Pani Magdalena Bronisz zapytała, czy dla mieszkańców posiadających już pojemniki, będą 

również przewidziane pakiety startowe. Czy będą jeszcze jakieś zmiany dla osób, które już 

korzystają z odbioru odpadów. Nawiązała do kwestii choinek i potwierdziła, że również miała 

wiele sygnałów od mieszkańców, by zorganizować dodatkowy odbiór drzewek. 

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że zmiany dotyczące mieszkańców, którzy już 

korzystają z odbioru odpadów, będą dotyczyć ilość segregowanych frakcji i zmiany w 

częstotliwości odbierania odpadów. Pakiet startowy dotyczy tylko mieszkańców 

przystępujących do programu. 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy w związku z dodatkową frakcją, mieszkańcy 

odpowiednio wcześniej dostaną nowe worki. 

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że firma dostarczy nowe worki. 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy w związku ze zmianami, Gmina posiada 

informacje o ile mogą wzrosnąć opłaty za wywóz odpadów. Czy tak jak do tej pory, Gmina 

będzie w stanie pomóc mieszkańcom i czy będą dopłaty z budżetu Gminy.  

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że w sąsiednich gminach ceny za odpady już są 

bardzo wysokie i oscylują na poziomie 25 – 35 zł od mieszkańca. Na chwilę obecną trudno jest 

określić, jakie oferty będą złożone w przetargu.  

Pani Agnieszka Paradowska ponownie zapytała, czy będą dopłaty z budżetu Gminy. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że o tym czy dopłaty będą, zdecyduje Rada Gminy. 

Pan Jarosław Hirny-Budka zapytał, czy w związku z nowelizacja „ustawy śmieciowej” 

wzrośnie liczba Regionalnych Instalacji Przetwarzania Odpadów Komunalnych. Mała liczba 

RIPOK-ów zwiększała cenę wywozu odpadów. Przekazał prośbę od mieszkańców, dotyczącą 

sposobu w jaki zostawiane są worki na odpady, prosił aby prośba była przekazana nowej firmie 

wykonującej usługę.    

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że istnieje zapis dotyczący likwidacji Regionów 

Gospodarki Odpadami. Natomiast największym problemem jest brak możliwości 

zagospodarowania surowców.  

Pani Agnieszka Paradowska zwróciła się z pytaniem do Pani Wójt, czy planuje przedłożyć 

Radzie, propozycje dopłaty dla mieszkańców do opłat za wywóz odpadów, jeśli okaże się, że 

stawki znacznie wzrosną.   

Pani Wójt poinformowała, że temat będzie podejmowany w przyszłości i obecnie nie może 

odpowiedzieć na to pytanie.  

Pani Elżbieta Biczyk przypomniała wypowiedź pana Jerzego Sieraka, który podczas jednej z 

sesji stwierdził, że nie widzi możliwości dopłat z Budżetu Gminy, do opłaty za wywóz śmieci. 

Odniosła się do raportu o stanie gminy gdzie podano, że ćwiartka czwarta jest najsłabszym 

punktem co wynikało, z faktu, że Gmina nie pokrywała w całości wydatków na gospodarkę 

odpadami komunalnymi. Również zapytała Panią Wójt o strategię jaka zostanie przyjęta w tym 

zakresie.  

Pani Wójt zwróciła się z pytaniem do Pani Elżbiety Biczyk, jaką by przyjęła strategię.  

Pani Elżbieta Biczyk poinformowała, że status materialny mieszkańców Gminy jest bardzo 

różny. Zaznaczyła, że jej zdaniem, należy z funduszy gminnych dopłacać do stawek, które płacą 

mieszkańcy za odbiór odpadów.  

Pan Jerzy Sierak odniósł się do wypowiedzi Pani Elżbiety Biczyk informując, że przedstawił 

tylko stan prawny, a nie swoje zdanie na temat dopłat. Zaznaczył, że należy przestrzegać 

przepisów.  
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Pani Agnieszka Paradowska zapytała, na jakiej podstawie została podjęta uchwała i 

podpisany aneks do umowy z firmą Lekaro, dzięki której była możliwość dopłaty.  

Pan Jerzy Sierak poinformował, że w momencie kiedy firma Lekaro wypowiedziała umowę, 

Gmina podniosła środki niezbędne do jej realizacji. Na razie stawki nie są podniesione, 

ponieważ będzie jeszcze przetarg. W zależności od tego, jakie kwoty będą przedstawione 

podczas przetargu, będą podejmowane odpowiednie działania i wprowadzane odpowiednie 

przepisy. 

Pani Agnieszka Paradowska stwierdziła, że podczas bieżącej sesji będzie ustalany regulamin, 

z którego nie wynika jakie będą nowe stawki dla mieszkańców. Zaznaczyła, że nowe stawki 

będą w 100 % pokrywane przez mieszkańców, a do tego Gmina wprowadza nowe rozwiązania, 

których koszt nie jest ustalony.  

Pan Jerzy Sierak poinformował, że dopłaty czyli niebilansowanie się wydatków z dochodami, 

miało już miejsce w 2018 roku w tym momencie, pytanie można skierować do Radnych z 

poprzedniej Kadencji.  

Pan Wojciech Grzeniewski dodał, że zmiany w aktach prawnych, mają na celu dostosowanie  

lokalnego prawa do rozporządzenia Ministra Środowiska, które obowiązuje już od jakiegoś 

czasu. Jedynym nowym zagadnieniem jest kwestia choinek.  

Pani Agnieszka Paradowska zwróciła się do Pana Jerzego Sieraka informując, że w 

poprzedniej kadencji, Rada Gminy świadomie podjęła uchwałę o dopłacie. Nie było to żadne 

niedopatrzenie. Dodała, że wszytko było zgodne z prawem.  

Pani Magdalena Bronisz powróciła do tematu choinek i zwróciła uwagę na fakt, że Radni są 

po to by odpowiadać na uwagi i zapotrzebowania mieszkańców.  

Pani Elżbieta Biczyk poinformowała, że nie wszyscy mieszkańcy proszą o odbieranie choinek, 

a wyższa cena będzie dotyczyć każdego. Poprosiła pana Wojciecha Grzeniewskiego o podanie 

definicji bioodpadów.  

Pani Wójt odniosła się do tematu choinek informując, że temat ten był jednym z najgorętszych 

tematów w Urzędzie w tym roku. Liczba osób, która dzwoniła z prośbą o uwzględnienie 

odbioru choinek w następnym roku była bardzo duża. Dodała, że należało uwzględnić prośby 

mieszkańców. Przekazała głos Panu Wojciechowi Grzeniewskiemu, celem wyjaśnienia pojęcia 

bioodpadów.  

Pan Wojciech Grzeniewski wyjaśnił, co zalicza się do bioodpadów. Dodał, że pełna 

informacja, co należy umieszczać w poszczególnych workach, będzie przekazana 

mieszkańcom. 

Pan Maciej Polarczyk przypominał o aplikacji Eco Harmonogram, w której szczegółowo jest 

zawarte, jak należy sortować odpady. 

Pani Joanna Kowalczyk dodała, że główną zmianą jest obowiązek segregacji odpadów 

ulegających biodegradacji, co wiąże się z obowiązkiem ich odbierania. Z tego wynika 

rozszerzenie usługi. 

Pani Agnieszka Paradowska zaznaczyła, że odbiór choinek, czy zwiększenie częstotliwości 

odbioru poszczególnych frakcji, wiąże się z prośbami mieszkańców. Nadmieniła, że regulamin, 

który będzie uchwalany, będzie miał odzwierciedlenie w opłatach uiszczanych przez 

mieszkańców. Dodała, że należy szczegółowo poinformować mieszkańców o zmianach i o tym 

czy Gmina będzie dopłacać. 

Pani Wójt poinformowała, że nie ma nawet jeszcze przymiarek do uchwalania Budżetu, 

dlatego trudno w tym momencie jest odpowiedź na pytania, czy takie dofinansowanie będzie 

miało miejsce. 

Pani Anna Kamińska poruszyła temat jakości worków na odpady, podlegające biodegradacji.  

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że kryteria i parametry worków, zostaną opisane 

w specyfikacji istotnych warunków zamówienia przetargu. 
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Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

XV/171/2016 Rady Gminy Michałowice z dnia 20 czerwca 2016 r. w sprawie „Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Michałowice”. 

Za przyjęciem       - 9  

Przeciw                  - 5 

Wstrzymało się     - 0 

Brak głosu             - 0 

Nieobecni               - 1 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska  

PRZECIW (5) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Katarzyna Parzyńska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/127/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.15 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Pani Wójt poinformowała, że podjęcie uchwały wynika z konieczności dostosowania zasad 

zbiórki odpadów na terenie Gminy do Rozporządzenia Ministra Środowiska, w sprawie 

szczegółowego sposobu selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów. Projekt uchwały 

został poddany konsultacjom z organizacjami pozarządowymi oraz przesłany do zaopiniowania 

do Państwowego Inspektora Sanitarnego, który pozytywnie go zaopiniował, nie mając 

zastrzeżeń.  

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pani Adriana Król-Popiel poprosiła o wyjaśnianie zapisu, dotyczącego obowiązku mycia i 

dezynfekcji pojemników, który będzie realizowany przez podmiot odbierający odpady. 

Pani Wójt poinformowała, że wprowadzenie zapisu było spowodowane skargami 

mieszkańców, na stan pojemników na odpady. 

Pani Adriana Król-Popiel zapytała, czy znane są koszty usługi i częstotliwości jej 

wykonywania.  

Pan Jerzy Sierak poinformował, że koszty będą określane podczas przetargu. Dodał, że 

dezynfekcja pojemników powinna być przeprowadzana dwa razy w roku – ze zwróceniem 

uwagi na okres, w którym temperatury są bardzo wysokie. 

Pani Adriana Król-Popiel zapytała, co w wypadku, gdy podczas usługi mycia i dezynfekcji 

pojemników, mieszkaniec nie będzie obecny. 

Pan Jerzy Sierak poinformował, że ten problem był rozważany i z tego powodu czas 

dezynfekcji, był ustalany wstępnie na okresie „przed” i „po” wakacjach. Dodał, że szczegóły 

będą dopiero ustalane z firmą, która wygra przetarg.  

Pan Jarosław Hirny-Budka poinformował, że istnieją firmy wyposażone w samochód z 

maszyną służąca do mycia pojemników, co pozwala na wykonanie usługi przy odbieraniu 

odpadów.  

Pani Anna Kamińska dopytała, czy pojemniki będą tylko dezynfekowane, czy również myte, 

gdyż zapis dotyczy obydwu czynności. 

Pan Wojciech Grzeniewski odpowiedział, że samochody tego typu mają funkcje mycia i 

dezynfekcji, która może być realizowana w momencie obioru odpadów. Zaznaczył, że w 



 

19 

 

harmonogramie przedstawionym mieszkańcom 1 listopada br. będą zaznaczone daty mycia i 

dezynfekcji pojemników.    

Pani Anna Kamińska zaznaczyła, jeśli wszystko jest tak czytelne, to dlaczego nie znane są 

koszty usługi.  

Pani Wójt poinformowała, że Gmina jest przed przetargiem, dialog techniczny został 

przeprowadzony i trwa oczekiwanie na zaproponowanie kwoty za usługę.  

Pani Anna Kamińska zapytała konkretnie o koszt mycia i dezynfekcji pojemników.  

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że na chwilę obecną, tak szczegółowe dane nie są 

znane. Firmy przeprowadzając kalkulację ceny, będą brały pod uwagę różne czynniki, nie tylko 

usługę mycia i dezynfekcji pojemników.  

Pani Agnieszka Paradowska poinformowała, że trzeba mieć na uwadze to, jakie zapisy zostają 

zamieszczane, ponieważ później ma to odzwierciedlenie w cenie.  

Pani Adriana Król-Popiel wyjaśniła, że wielu mieszkańców Gminy obawia się o swoje 

budżety domowe, stąd wiele pytań. Dodała, że dla mieszkańców najważniejszą kwestią jest to, 

o ile wzrośnie cena za wywóz odpadów. Ponownie poruszyła temat dopłat.     

Pani Wójt poinformowała, że rozumie mieszkańców i ich zainteresowanie kwotą o jaką 

wzrośnie opłata za wywóz odpadów, ale zaznaczyła, że mieszkańcy też często zgłaszają co 

chcieliby zmienić w tych usługach. Dodała, że przed przetargiem nie można sugerować 

żadnych cen. Ponadto w sprawie odbyły się konsultacje społeczne z organizacjami 

pozarządowymi i pod uwagę było brane zdanie mieszkańców. 

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że w toku dialogu technicznego, firmy 

przedstawiały ogólną kalkulacje, z której wynikało że 80 % kosztów, to koszty związane z 

utylizacją.  

Pan Jerzy Sierak wytłumaczył, na czym polega dialog techniczny, zaznaczył że podczas 

dialogu nie negocjuje się cen. Dodał, że głównym problem jest to, kto odbierze odpady lub 

surowiec wtórny. System jest tak skonstruowany, że jest za dużo odpadów, a za mało miejsc 

do utylizacji.  

Pani Agnieszka Paradowska zauważyła, że dodatkowa segregacja zmniejszy ilość odpadów 

zmieszanych.  

Pan Wojciech Grzeniewski  poinformował, że mowa była o utylizacji wszystkich odpadów, 

nie tylko o zamieszanych.  

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, jak należy rozumieć kwestię związaną z odbiorem bio 

odpadów w okresie zimowym. Czy będą odbierane raz w miesiącu. 

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że częstotliwość odbioru będzie tożsama z 

częstotliwością zawartą w uchwale, dotyczącej regulaminu utrzymania czystości i porządku. 

Zaznaczył, że w okresie zimowym, bioodpady mogą być dłużej gromadzone niż w okresie 

letnim.  

Pani Adriana Król-Popiel zwróciła się z pytaniem, jak można usprawnić prace PSZOK-u, w 

którym często nie ma miejsca na składowanie odpadów.  

Pan Wojciech Grzeniewski potwierdził, że faktycznie była sytuacja kiedy w PSZOK-u były 

pełne kontenery, ponieważ firma Lekaro nie zdążyła odebrać odpadów. Zapewnił, że taka 

sytuacja się nie powtórzy. Dodał, że Gmina będzie się starać powiększyć teren PSZOK-u lub 

zupełnie zmienić jego lokalizację. Poinformował, że od 1 listopada br. przez Urząd Gminy 

będzie zatrudniona osoba, co wpłynie na jakość świadczonych usług. 

Pani Anna Wyszomirska poprosiła o to, by w całej dyskusji nie została pominięta kwestia, o 

ile wzrosną opłaty za wywóz śmieci.  

Pani Anna Kamińska zapytała, na jaki okres jest przewidziany przetarg.  

Pani Wójt poinformowała, że przetarg jest przewidziany na okres 14 miesięcy.  
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Pani Elżbieta Biczyk zapytała, kiedy i w jakiej formie zostały ogłoszone konsultacje z 

organizacjami pozarządowymi. Dopytała również, jakie kary będą dla mieszkańców, którzy nie 

będę odpowiednio sortować odpadów.    

Pan Wojciech Grzeniewski odpowiedział, że jeśli mieszkańcy nie segregują odpadów, choć 

zgłosili to w deklaracji, Gmina ma obowiązek podjąć działania, aby takiemu mieszkańcowi 

zmienić deklaracje. Dodał, że dotyczy to tylko tych mieszkańców, którzy nagminnie nie 

segregują odpadów, wystawiając pojemnik tylko na odpady zmieszane.  

Co do ogłoszenia konsultacji społecznych poinformował, że ogłoszone były na stronie 

internetowej Gminy Michałowice, zgodnie z uchwałą Rady Gminy Michałowice. 

Poinformował, że uwagi mogły składać wszystkie organizacje, natomiast tylko jedna z nich 

zajęła stanowisko. 

Pan Edward Kozłowski zaznaczył, że popiera pomysł zmiany obsługi w PSZOK-u. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Za przyjęciem      -  9 

Przeciw                 -  5 

Wstrzymało się     - 0 

Brak głosu             - 0 

Nieobecni              -  1 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska  

PRZECIW (5) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Katarzyna Parzyńska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/128/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Beata Rycerska ogłosiła 10 minutową przerwę.  

Ad. pkt 3.16 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

XLVI/322/2010 Rady Gminy Michałowice z dnia 29 września 2010 r. w sprawie ustalenia 

zasad ponoszenia odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich 

pobierania. 

Pani Wójt poinformowała, że istotą projektu uchwały jest zwolnienie z odpłatności osób, które 

korzystają z usług świadczonych w ramach programów edycji 2019: „Opieka wytchnieniowa”, 

„Usługi opiekuńcze dla niepełnosprawnych” i „Opieka 75+”. Gmina uzyskała dofinansowanie 

w postaci dotacji, dzięki czemu, programy będą mogły objąć większą ilość mieszkańców.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr XLVI/322/2010 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 29 września 2010 r. w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Za przyjęciem    - 12 

Przeciw               -   0 
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Wstrzymało się  -   0 

Brak głosu          -   2  

Nieobecni            -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (2) Anna Kamińska, Katarzyna Parzyńska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/129/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.17 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego 

programu osłonowego umożliwiającego przyłączenie do sieci wodociągowej i kanalizacji 

sanitarnej na lata 2019- 2022”. 

Pani Wójt wniosła autopoprawkę, polegająca na dopisaniu do podstawy prawnej wyrażenia „z 

późniejszymi zmianami”.  

Poinformowała, że projekt uchwały dotyczy wsparcia najuboższych mieszkańców Gminy, 

którzy z powodu sytuacji materialnej, nie wykonali podłączeń do swoich budynków 

mieszkalnych istniejącej sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej. Przedłożony program 

przewiduje możliwość udzielania pomocy finansowej w formie zasiłku celowego, lub zasiłku 

celowego zwrotnego. Szacunkowy koszt programu to 600.000 zł na 4 lata.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka podziękował Pani Wójt za stworzenie powyższego programu, 

który pozwoli na podniesienie jakości życia mieszkańcom nieposiadającym funduszy na tego 

rodzaju inwestycje.  

Pani Adriana Król-Popiel również podziękowała Radnym i Pani Wójt, za stworzenie 

programu osłonowego.  

Pani Wójt podziękowała wszystkim pracownikom, zaangażowanym w tworzenie projektu 

przedmiotowej uchwały.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego 

programu osłonowego umożliwiającego przyłączenie do sieci wodociągowej i kanalizacji 

sanitarnej na lata 2019-2022” z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 13 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się  -   0 

Brak głosu          -   1 

Nieobecni            -   1  

Wyniki imienne:  

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Katarzyna Parzyńska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 
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Uchwała Nr X/130/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.18 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego 

programu dla rodzin wielodzietnych Rodzina 3+ na lata 2019 -2022”. 

Pani Wójt wniosła autopoprawki polegające na dopisaniu do podstawy prawnej wyrażenia „z 

późniejszymi zmianami” oraz wykreśleniu z § 4 wyrażenia „z mocą od dnia 1 września 2019 

roku”. 

Program przewiduje świadczenia dla rodzin wielodzietnych, obejmujące: dojazdy dla dzieci 

uczęszczających do szkół ponadpodstawowych lub studiujących w systemie dziennym, 

jednorazowe świadczenia z tytułu urodzenia trzeciego dziecka. Precyzuje także zasady 

korzystania ze świadczeń, ich wysokość i sposób realizacji. Szacowany koszt programu to ok. 

120.000 zł na 4 lata.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu dla rodzin wielodzietnych Rodzina 

3+ na lata 2019-2022” z autopoprawkami.  

Za przyjęciem   - 13 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się  -  0 

Brak głosu          -  1 

Nieobecni            -  1  

Wyniki imienne:  

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Katarzyna Parzyńska 

NIEOBECNI (1) Paweł Kordys 

Uchwała Nr X/131/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.19 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat działki ewid. nr 772, położonej w obrębie ewid. 

Granica. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały dotyczy wniosku dotychczasowego dzierżawcy 

o przedłużenie umowy, na kolejne trzy lata. Działka obecnie jest wykorzystywana jako 

powiększenie ogrodu przydomowego.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pan Edward Kozłowski zapytał, czy działka może spełniać rolę drogi, oraz który dzierżawca 

wystąpił o przedłużenie umowy.  

Pani Beata Grzeniewska poinformowała, że działka ma szerokość 3 m., wiec jeśli jest to 

wystarczające, może spełniać rolę drogi. Dodała, że o wydzierżawienie wystąpił właściciel 

działki 905.  
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Pani Agnieszka Paradowska poinformowała, że działka spełnia funkcje dojazdu do posesji.  

Pani Wójt dodała, że działka jest we władaniu gminy Michałowice, więc nie można jest 

sprzedać. 

Pan Edward Kozłowski zaproponował, aby zwrócić się do mieszkańców z propozycją 

wykupu dzierżawionych działek. Zwrócił się do Pani Beaty Grzeniewskiej z pytaniem, czy są 

wysyłane zapytania do dzierżawców działek.  

Pani Beata Grzeniewska odpowiedziała, że jeżeli stan prawny jest uregulowany, są 

podejmowane rozmowy z mieszkańcami na ten temat, jednak najczęściej mieszkańcy 

odpowiadają, że nie mają pieniędzy na wykup działek. 

Pani Anna Wyszomirska zapytała, jaka jest opłata za dzierżawinie działki. 

Pani Beata Grzeniewska poinformowała, że jest to koszt 216 zł brutto na kwartał.      

Pan Edward Kozłowski zapytał, czy wyliczenia dla przedmiotowej działki, są takie same jak 

dla innych działek. 

Pani Beata Grzeniewska odpowiedziała, że jest zarządzenie Wójta, które określa stawki 

miesięczne za dzierżawę, z przeznaczeniem na różne cele. Ceny zależą od przeznaczenia 

działki.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat działki ewid. nr 772, położonej w 

obrębie ewid. Granica. 

Za przyjęciem    - 12 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się  -   0 

Brak głosu          -   1 

Nieobecni            -   2 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Anna 

Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Joanna Chilarska 

NIEOBECNI (2) Paweł Kordys, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr X/132/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.20 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat części działki ewid. nr 984/5, położonej w 

obrębie ewid. Komorów-Osiedle. 

Pani Wójt poinformowała, że dotychczasowi dzierżawcy zwrócili się z wnioskiem o 

przedłużenie umowy, na kolejne trzy lata. Działka jest dzierżawiona w części jako teren zieleni 

oraz częściowo jako plac zabaw dla dzieci, z przedszkola mieszczącego się nieopodal.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres kolejnych trzech 

lat części działki ewid. nr 984/5, położonej w obrębie ewid. Komorów-Osiedle. 

Za przyjęciem    - 12 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się  -   0 
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Brak głosu            - 1 

Nieobecni              - 2 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Anna 

Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Joanna Chilarska, 

NIEOBECNI (2) Paweł Kordys, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr X/133/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.21 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

działek ewidencyjnych nr 649/1 i 650/1 położonych w obrębie ewidencyjnym Granica. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały dotyczy dwóch działek przy ul. Cyprysowej. 

Właściciele sąsiednich działek, zwrócili się z wnioskiem o nabycie od Gminy przedmiotowych 

działek, które w wyniku błędnych pomiarów geodezyjnych, zostały zagospodarowane przez 

nich poprzez wybudowanie ogrodzenia, altanki śmietnikowej i szamba. Koszty likwidacji tych 

naniesień były znaczące w porównaniu z kosztami zakupu.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 4 głosy, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 3 głosy. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, jaki jest faktyczny stan mediów na działce.  

Pan Andrzej Łuszczyński odpowiedział, że za skrzyżowaniem z ul. Jeżynową jest hydrant i 

zasuwa końcowa wodociągu. Natomiast przed skrzyżowaniem studnia kanalizacji sanitarnej. 

Nie posiada wiedzy, na temat czy dom jest podłączony.   

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, czy na działce znajduje się szambo, tak jak jest to napisane 

w uzasadnieniu.  

Pani Beata Grzeniewska poinformowała, że zgodnie z mapą zasadniczą jaką Radni dostali 

drogą mailową, jest wyrysowane szambo, studzienka kanalizacyjna i altana śmietnikowa.  

Pani Agnieszka Paradowska poinformowała, że cała sytuacja z działkami, zaistniała z 

powodu złych pomiarów geodetów, wykonanych kilkanaście lat temu.  

Pani Joanna Kowalczyk zapytała o Miejscowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego z 

2017 r., który dotyczył zwężania i poszerzania ulicy. 

Pani Jadwiga Brzyska wytłumaczyła, że Miejscowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego 

z 2017 r. uwzględniał zmniejszenie szerokości działki dojazdowej na 5 m. Zmiana dotyczyła 

części północnej drogi. W poprzednim planie linia rozgraniczająca drogi, była w tym samym 

miejscu. 

Wywiązała się dyskusja miedzy Panem Markiem Biskotem, a Panią Jadwigą Brzeską.  

Pan Marek Biskot zaapelował o lepszą jakość dostarczanych materiałów.  

Pani Agnieszka Paradowska wyjaśniła, skąd wziął się pomysł projektu uchwały. 

Pani Anna Wyszomirska zapytała, kiedy wpłynął wniosek z prośbą o nabycie działek. 

Pani Beata Grzeniewska poinformowała, że wniosek został złożony w styczniu 2019 r. 

Pani Anna Wyszomirska zapytała, kto i kiedy sprawdził, że są to działki gminne, kiedy zostało 

ujawnione, że to był błąd. 

Pani Beata Grzeniewska odpowiedziała, że doszło do tego w 2018 r. podczas zakupu działek, 

pod poszerzenie ul. Cyprysowej. 

Pani Anna Wyszomirska zapytała, czy zostało zgłoszone do Urzędu Gminy, że na działce 

powstała altana, szambo, pompa cieplna oraz ogrodzenie. Poinformowała, że sprzedawanie 

takich działek jest paradoksem, ponieważ właściciel najpierw pobudował, a potem złożył 
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wniosek. Nie taka jest procedura. Stwierdziła, że absolutnie nie chcę źle dla właściciela, i że 

nie należy wymagać by coś wyburzał. 

Pan Jerzy Sierak poinformował, że nie należy wyciągać wniosków typu, że właściciel nie miał 

zezwolenia na budowę. Nie została zgłoszona samowola budowlana. Dodał, że w przeszłości 

zostały popełnione pewne błędy. Na dzień dzisiejszy, plany regulują to w sposób przedstawiony 

w załączniku projektu uchwały. Nadmienił, że już w zeszłym roku nastąpiły pewne inwestycje, 

dotyczące wyposażenia tej drogi. Gmina honorując stan prawny, zrobiła przyłącza do budynku, 

na drodze zostały ustawione latarnie. Stwierdził, że od Rady Gminy, zależy to czy zechce 

usankcjonować, to co było wcześniej zawarte w planach. 

Pani Beata Rycerska stwierdziła, że w tym momencie Gmina daje możliwość powiększenia 

działek, kosztem działek gminnych.  

Pani Anna Wyszomirska nawiązała do uzasadnienia projektu uchwały, prosząc o to, by był 

zachowany porządek w procedurach. Stwierdziła, że z projektu uchwały ewidentnie wynika, że 

na działce istnieją rzeczy bez zgłoszenia. Dodała, że powinno otworzyć się postepowanie 

egzekucyjne, następnie zawrzeć ugodę z właścicielem, który dopiero w tym momencie 

powinien złożyć wniosek. 

Pani Magdalena Bronisz dopytała, za jaką kwotę będą wykupione działki.  

Pani Wójt wyjaśniła, że dla działek był robiony operat i według cen rynkowych, jest to kwota 

500 zł brutto. Wyjaśniła, że w uzasadnieniu nie ma informacji, że właściciel dokonał podłączeń 

nielegalnie. Być może, miał takie dokumenty od geodety, które przedłożył w Starostwie z 

których wynikało, że przysługuje mu prawo do tego gruntu. Na dzień dzisiejszy trudno jest to 

stwierdzić.   

Pani Anna Wyszomirska zapytała, kto piastował urząd Wójta Gminy Michałowice w 1999 r., 

w momencie kiedy została wydzielona działka nr 649. Zwracając się do Pana Jerzego Sieraka 

zapytała, czy pamięta tą sprawę.  

Pan Jerzy Sierak wyjaśnił, że w tamtym czasie podpisywał wiele decyzji podziałowych, 

których nie jest w stanie spamiętać. Dodał, że decydującym jest to, co usankcjonowały kolejne 

plany. Jest to prawo miejscowe, do którego należy się zastosować. Przypomniał, że w kwestii 

Rady leży, czy wniosek przegłosuje, czy nie.    

Pani Joanna Kowalczyk wytłumaczyła, że kluczowym jest aby rozstrzygnąć, czy właściciel 

działał w dobrej wierze. Domniema, że tak właśnie jest, ale przed rozstrzygnięciem sprawy, 

chciałaby mieć pewność. 

Pan Marek Biskot stwierdził, że najważniejszy jest dla niego ład przestrzenny, oraz 

prawidłowe ukształtowanie tej ulicy. Powtórzył, że brak jest porządnego materiału, do podjęcia 

decyzji.  

Pani Agnieszka Paradowska wyjaśniła, że właściciel nie miał złych zamiarów.   

Pan Edward Kozłowski zastanawiał się, jak zachowa się Gmina, w stosunku do innych 

mieszkańców z ul. Cyprysowej, którzy w ślad za właścicielem omawianej działki, mogą 

również wystąpić do Gminy z podobnym wnioskiem, i ile wtedy pozostanie metrów drogi.  

Pan Jarosław Hirny-Budka stwierdził, że sprawa budzi wiele emocji i skłania do różnych 

wniosków. W dużym stopniu zgodził się z wypowiedzią Radnej Anny Wyszomirskiej i 

Przewodniczącej Beaty Rycerskiej. Stwierdził, że doszło do wielu niedociągnięć ze strony 

urzędów. Dodał, że taka sytuacja jest naganna. Zwrócił się w prośbą do Pani Wójt i Urzędu 

Gminy, o przygotowanie pisemnych wyjaśnień przedstawiających historię tego podziału, 

historię kiedy pojawiły się prywatne zabudowania, i przedstawienie informacji, czy budowanie 

ogrodzenia, szamba było zgłoszone.  

Zaznaczył, że nie zależnie od wszystkiego, w tym momencie sprzedaż działki wydaje się 

uzasadniona i racjonalna.  
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Pani Joanna Chilarska wytłumaczyła, że jeżeli wartość działki jest niewielka, a koszt 

rozbiórki byłby duży, sądy nie wydają orzeczeń o przywróceniu do stanu poprzedniego. 

Zaproponowała, aby decyzję o zbyciu działek, odłożyć do następnej sesji. 

Pan Marek Biskot zaapelował, że potrzebny jest koncepcyjny rysunek, przedstawiający jak 

ma wyglądać ulica, aby móc się zorientować, jakie są uwarunkowania społeczne.   

Pani Wójt przekazała Radnemu Markowi Biskotowi szczegółowy rysunek.  

Pan Jerzy Sierak poinformował, że na Komisji Budżetu zobowiązał się do wyjaśnienia 

sytuacji i przekazania szczegółowych materiałów, które były dostarczone Radnym 2 sierpnia 

drogą mailowa, ponieważ na tradycyjną wysyłkę było już późno. 

Pani Beata Rycerska potwierdziła, że 2 sierpnia br. materiały były wysłane Radnym. 

Pan Jerzy Sierak wyjaśnił, że jeżeli tworzy się przewężone drogi tzw. „ślepe” to dobrze 

zrobiony plan, powinien uwzględnić na końcu drogi „zawrotkę”. W tej sytuacji nie było takiej 

możliwości, ponieważ były już wybudowane budynki.  

Pan Marek Biskot stwierdził, że po zapoznaniu się ze szczegółowym rysunkiem, zmienił swój 

stosunek do sprawy na pozytywny.  

Pan Edward Kozłowski zadał pytanie, dotyczące dziwnego rozmieszczenia oświetlenia na 

omawianej ulicy. 

Pan Andrzej Łuszczyński poinformował, że w momencie kiedy była wykonywana 

dokumentacja oświetlenia ulicznego, część gruntów nadal była gruntami prywatnymi. Ciężko 

było uzyskać zgodę na umieszczenie urządzeń i uzyskać zgłoszenie w dziale architektury. 

Dlatego oświetlenie przeszło na drugą stronę.    

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

działek ewidencyjnych nr 649/1 i 650/1 położonych w obrębie ewidencyjnym Granica. 

Za przyjęciem    - 11 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się  -   2 

Brak głosu          -   0 

Nieobecni            -   2 

Wyniki imienne:  

ZA (11) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Anna 

Kamińska, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Maciej 

Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (2) Joanna Chilarska, Joanna Kowalczyk 

NIEOBECNI (2) Paweł Kordys, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr X/134/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.22 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej stanowiącej działkę nr ewid. 725/2 oraz działkę nr ewid. 725/3, położonej w 

obrębie ewidencyjnym Granica, w gminie Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że działki zostały wydzielone decyzją Wójta Gminy Michałowice 

w maju 2019 r. w celu wydzielenia pasa gruntu, na którym przebiega część ul. Dębowej, 

stanowiącej gminną drogę dojazdową. Właściciele przedmiotowych działek, wyrazili zgodę na 

nieodpłatne przekazanie gruntu w formie aktu notarialnego, na rzecz Gminy Michałowice.  

Pani Jarosław Hirny-Budka zwrócił się z prośbą, aby przy wysyłce drogą mailową, Radni 

otrzymywali skany map.   

Pani Magdalena Bronisz poprosiła, aby mapy były również zamieszczane na stornie 

internetowej.  
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Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej stanowiącej działkę nr ewid. 725/2 oraz działkę nr ewid. 725/3, położonej w 

obrębie ewidencyjnym Granica, w gminie Michałowice. 

Za przyjęciem     - 12 

Przeciw                -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu           -   1 

Nieobecni             -   2 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Joanna Kowalczyk 

NIEOBECNI (2) Paweł Kordys, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr X/135/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.23 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie 

darowizny przez Gminę Michałowice nieruchomości gruntowych, położonych w obrębie 

ewid. Opacz-Kolonia i w obrębie ewid. Komorów-Osiedle, w gminie Michałowice. 

Pani Wójt wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy ośmiu działek, których właścicielem jest 

Skarb Państwa. Działki stanowią drogi gminne i są zaliczane do kategorii dróg wewnętrznych 

dojazdowych. W lutym 2019 r. Gmina Michałowice wystąpiła z wnioskiem do Starostwa 

Pruszkowskiego o nieodpłatne przekazanie ww. działek. Zgodnie z otrzymanym pismem od 

Starosty Pruszkowskiego, do dalszego procedowania wniosku niezbędne jest podjęcie tejże 

uchwały.   

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny przez Gminę Michałowice 

nieruchomości gruntowych, położonych w obrębie ewid. Opacz-Kolonia i w obrębie ewid. 

Komorów-Osiedle, w gminie Michałowice. 

Za przyjęciem    - 12 

Przeciw                -  0 

Wstrzymało się   -  0 

Brak głosu           -  1 

Nieobecni             -  2 

Wyniki imienne:  
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ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Joanna Kowalczyk 

NIEOBECNI (2) Paweł Kordys, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr X/136/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.24 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

przez Wójta Gminy Michałowice umowy użytkowania części nieruchomości, wchodzącej 

w skład Wspólnoty Gruntowej wsi Sokołów, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków 

jako działką ewid. 221, położonej we wsi Sokołów, gmina Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że Gmina ma zamiar przystąpić do realizacji przebudowy ul. 

Wspólnoty Wiejskiej we Wsi Sokołów. Przebudowa polegałaby na wykonaniu chodnika, 

zjazdu do bramy Orlika, przepompowni oraz miejsc parkingowych. W związku z tym, że 

działka jest własnością Wspólnoty Gruntowej, niezbędne jest uzyskanie zgody w formie aktu 

notarialnego na przeprowadzenie powyższych inwestycji.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pan Edward Kozłowski zwracając się do Pani Wójt, podziękował za przedłożenie projektu 

uchwały.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie przez Wójta Gminy Michałowice umowy użytkowania części nieruchomości, 

wchodzącej w skład Wspólnoty Gruntowej wsi Sokołów, oznaczonej w ewidencji gruntów 

i budynków jako działką ewid. 221, położonej we wsi Sokołów, gmina Michałowice. 

Za przyjęciem   - 12 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się  -  0 

Brak głosu          -  1 

Nieobecni            -  2 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Joanna Kowalczyk 

NIEOBECNI (2) Paweł Kordys, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr X/137/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.25 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustanowienia służebności 

przesyłu na nieruchomościach będących własnością Gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały dotyczy dziesięciu działek i odnosi się do 

ustanowienia służebności przesyłu, która będzie ustanowiona odpłatnie, na podstawie aktu 

notarialnego na czas nieoznaczony.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 
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Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach będących 

własnością Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 11 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się  -  0 

Brak głosu          -  2 

Nieobecni            -  2 

Wyniki imienne:  

ZA (11) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Anna 

Kamińska, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Maciej 

Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (2) Joanna Chilarska,  Joanna Kowalczyk 

NIEOBECNI (2) Paweł Kordys, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr X/138/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.26 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie nadania nazw ulicy położonej 

na terenie gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że wnioskodawcy zaproponowali nadanie drodze nazwy 

„Rycerska”. Nazwa została pozytywnie zaopiniowana przez Sołtysa sołectwa Michałowice-

Wieś.  

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie nadania nazw ulicy położonej na terenie gminy Michałowice. 

Za przyjęciem    - 11 

Przeciw                -  0 

Wstrzymało się   -  0 

Brak głosu           -  2 

Nieobecni             -  2 

Wyniki imienne:  

ZA (11) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Anna 

Kamińska, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Maciej 

Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (2) Joanna Chilarska, Joanna Kowalczyk 

NIEOBECNI (2) Paweł Kordys, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr X/139/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.27 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

XXI/146/2008 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 lipca 2008 r. w sprawie nadania nazw 

ulicom położonym na terenie gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały dotyczy ulicy położonej w Pęcicach. Nazwa ul. 

Sarniej, została nadana w 2008 r. działce ew. nr 435/5. Właściciele działki przylegającej do ul. 

Sarniej zwrócili się z wnioskiem o nadanie nazwy „Sarnia”, ponieważ działki stanowią jedną 

drogę. Sołtys sołectwa Pęcice, pozytywnie zaopiniował wniosek właścicieli.  
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Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr XXI/146/2008 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 30 lipca 2008 r. w sprawie nadania nazw ulicom położonym na terenie gminy 

Michałowice. 

Za przyjęciem    - 12 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się  -   0 

Brak głosu          -   1 

Nieobecni            -   2 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Anna 

Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Joanna Chilarska 

NIEOBECNI (2) Paweł Kordys, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr X/140/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.28 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. 

zaopiniowania kandydatów na ławników. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że w związku z informacją Prezesa Sądu Okręgowego 

w Warszawie, o liczbie wybieranych ławników do sądów powszechnych na kadencję 2020-

2023, Rada Gminy ma obowiązek powołać zespół, który przedstawi Radzie Gminy na sesji 

swoją opinię o zgłoszonych kandydatach na ławników. Zaproponowała powołanie zespołu 

trzyosobowego. Zgłosiła kandydaturę pani Urszuli Bejdy, pani Joanny Chilarskiej i pana 

Macieja Polarczyka.  

Pani Urszula Bejda wyraziła zgodę. 

Pani Joanna Chilarska wyraziła zgodę.  

Pan Maciej Polarczyk wyraził zgodę.   

Pani Beata Rycerska poinformowała, że do składu Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników zostali powołani: pani Joanna Chilarska, pani Urszula Bejda, pan Maciej Polarczyk. 

Następnie poprosiła o wpisanie przedstawionych nazwisk do §1 projektu uchwały.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. 

zaopiniowania kandydatów na ławników w składzie: Urszula Bejda, Joanna Chilarska,  

Maciej Polarczyk.  

Za przyjęciem     - 12 

Przeciw                -  0 

Wstrzymało się   -  0 

Brak głosu           -  1   

Nieobecni             -  2  

Wyniki imienne:  

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Maciej Polarczyk 

NIEOBECNI (2) Paweł Kordys, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr X/141/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.29 
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Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej 

pozbawienia lasu charakteru ochronnego. 

Pani Rycerska poinformowała, że sprawa dotyczy działki leśnej, która jest położona w obrębie 

geodezyjnym Granica. Do Starostwa wpłynął wniosek mieszkańca gminy, z prośba o zdjęcie 

ochronności tego lasu. Starosta wystąpił do Gminy z prośbą o wyrażenie opinii w tej sprawie.  

Pani Jadwiga Brzyska poinformowała, że teren ten nie jest objęty planem zagospodarowania 

przestrzennego, dlatego nie można określić dokładnego przeznaczenia tejże działki. Jednak w  

studium, teren działki jest oznaczony jako teren leśny. Wniosek złożony przez właściciela 

działki, jest sprzeczny z ustaleniami studium uwarunkowań zagospodarowania przestrzennego 

Gminy. Rada Gminy wniosek zaopiniowała negatywnie.  

Pani Anna Kamińska zapytała, czy w projekcie uchwały konieczny jest zapis mówiący, że 

wnioskodawca, nie jest właścicielem działki.  

Pani Joanna Domańska wyjaśniła, że w momencie uzupełnienia wniosku w Starostwie przez 

wnioskodawcę, opinia Rady opierająca się tylko na stwierdzeniu, że wnioskodawca nie jest 

właścicielem działki, została by odrzucona. Dodała, że negatywna opinia wynika z aktów 

gminnych. 

Pani Anna Wyszomirska zwróciła uwagę na sprzeczne zapisy dotyczące wnioskodawcy. 

Zapytała na jakiej podstawie zostało stwierdzone, czy wnioskodawca jest właścicielem działki.  

Pani Joanna Domańska wyjaśniła, że na podstawie danych z ewidencji gruntów.  

Pani Anna Wyszomirska zapytała, czy Starosta ma dostęp do ewidencji. 

Pani Joanna Domańska poinformowała, że Starosta tworzy ewidencję.    

Pani Anna Wyszomirska, zapytała czy Rada powinna wydawać opinię komuś, kto nie ma 

interesu prawnego.  

Pani Joanna Domańska zaznaczyła, że Rada wydaje opinię na wniosek Starosty. Nie wydanie 

takiej opinii w ciągu 30 dni, skutkuje przyjęciem, że opinia jest pozytywna.  

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, czy Pan uzupełnił wniosek o pełnomocnictwo.  

Pani Joanna Domańska poinformowała, że nie wiadomo jaki jest status wniosku w 

Starostwie, ograniczenie się tylko do wydania negatywnej opinii z tego powodu, że wniosek 

nie podchodzi od właściciela byłoby ryzykowne. 

Pani Agnieszka Paradowska poinformowała, że działka jest położona w środku lasu. 

Pani Anna Wyszomirska zapytała, kto wykonuje plan zagospodarowania przestrzennego dla 

obszaru Granica-część II A.  

Pani Jadwiga Brzyska stwierdziła, że nie wie kto w obecnej chwili zajmuje się planem. 

Dodała, że sprawdzi te dane.  

Pani Wójt dodała, że Gmina jest w przeddzień przetargu na świadczenie usług tego typu.  

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 1 głos.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia opinii 

dotyczącej pozbawienia lasu charakteru ochronnego. 

Za przyjęciem    - 13 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -  0 

Brak głosu           -  0 

Nieobecni             -  2 

Wyniki imienne:  

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (2) Paweł Kordys, Katarzyna Parzyńska 
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Uchwała Nr X/142/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.30 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

przez Gminę Michałowice prawa własności nieruchomości gruntowej stanowiącej część 

działki nr ewid. 119 położonej w obrębie ewidencyjnym Pęcice Małe, w gminie 

Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że właściciele omawianej działki wyrazi zgodę na zbycie części 

działki, na której znajduje się zbiornik odwadniający.  

Pan Jarosław Hirny-Budka wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa 

własności nieruchomości gruntowej stanowiącej część działki nr ewid. 119 położonej w 

obrębie ewidencyjnym Pęcice Małe, w gminie Michałowice. 

Za przyjęciem    - 12 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -  0 

Brak głosu           -  1 

Nieobecni             -  2 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Joanna Kowalczyk 

NIEOBECNI (2) Paweł Kordys, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr X/143/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Michałowice 

za rok 2018.  

Brak pytań. 

Ad. pkt 5 

Sprawozdanie za 2018 rok z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2017-2020.  

Brak pytań. 

Ad. pkt 6 

Sprawozdanie z realizacji zadań gminy z zakresu pieczy zastępczej i wspierania rodziny 

za rok 2018. 

Brak pytań. 

Ad. pkt 7 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy gminy Michałowice z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

za 2018 rok. 

Brak pytań. 

Ad. pkt 8 

Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Wójta Gminy za okres od 1 maja 2019 r. do 

30 czerwca 2019 r.  
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Pani Adriana Król-Popiel zadała pytanie z zakresu inwestycji i remontów pkt 4,dotyczącego 

podpisania umowy na modernizację pomieszczeń i sal lekcyjnych w szkole w Michałowicach. 

Poinformowała, że była w placówce i remont trwa. Zapytała, czy remont jest spójny z 

wymaganiami jakie zgłaszał dyrektor w 2018 r. i co zostało wykonane za kwotę 109.470 zł. 

Pani Wójt poinformowała, że trzeba poczekać na powrót kierownika inwestycji. 

Pani Adriana Król-Popiel zadała pytanie z zakresu inwestycji i remontów pkt 6, dotyczącego 

podpisania umowy na wykonie ekspertyzy technicznej, dla Szkoły w Michałowicach. 

Pani Wójt poinformowała, że ekspertyza dotyczy sposobu modernizacji Sali. Pozwoli 

odpowiedzieć na pytanie, czy modernizacja będzie mogła odbyć się przy obecnym pokryciu 

dachowym, czy będzie trzeba je zmienić.   

Pani Adriana Król-Popiel zapytała, czy analizy dały możliwość przebudowy Sali, z 

uwzględnieniem trybun.  

Pan Jerzy Sierak wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy nie ma odpowiedzi na to pytanie, ponieważ 

zajmuje się tym biuro projektowe, które swoje koncepcje ma przedstawić we wrześniu br.  

Poinformował, że istnieje problem w postaci kilkuprocentowego przekroczenia powierzchni 

zabudowy, dla tego obszaru. Dodał, że w ciągu miesiąca powinna być propozycja rozwiązań.  

Pani Adriana Król-Popiel zapytała, na jakim etapie są prace na placu zabaw.  

Pan Jerzy Sierak odpowiedział, że problem leży we wspomnianym już przekroczeniu 

powierzchni zabudowy.  

Pani Adriana Król-Popiel stwardziła, że prace miały dotyczyć remontu placu zabaw. 

Zaznaczyła, że jest to niezrozumiałe, skoro działania miały obejmować wymianę elementów 

zamortyzowanych. 

Pan Jerzy Sierak stwierdził, że nie zgada się w pełni z Radną Król-Popiel, ponieważ wskazane 

zostały kolejne tereny, gdzie miały powstać kolejne boiska. Zgodził się, że część prac dotyczy 

tylko modernizacji urządzeń, już tam się znajdujących. Poprosił o cierpliwość.  

Pani Anna Kamińska zadała pytanie z zakresu inwestycji i remontów pkt 13 „zebrano oferty 

do projektu systemu sygnalizacji pożaru SSP i oświetlenia awaryjnego, uzgodniono zakres 

koncepcyjny wymaganej dokumentacji, ekspertyza i projekt budowlany dotyczący 

modernizacji świetlicy w Opaczy-Kolonii”- zapytała, z kim to uzgodniono.  

Pan Jerzy Sierak poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona w formie pisemnej. 

Pani Anna Kamińska zwróciła uwagę, że wraz z panią sołtys Grażyną Grabką, od trzech 

miesięcy nie mogą spotkać się z panią Wójt, panią Bagińską i projektantem. Ponownie 

zapraszają na spotkanie. Poprosiła, by nie robić żadnych prac projektowych, bez wskazań 

potrzeb mieszkańców. 

Pan Jerzy Sierak poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona w formie pisemnej. 

Pani Grażyna Grabka również poruszyła kwestię, braku możliwości spotkania z Panią Wójt 

i Panią Bagińską. Zwracając się do Pani Wójt, poprosiła o ustalenie terminu spotkania.   

Pani Wójt zwracając się do Pani Grażyny Grabki, poprosiła o wystosowanie pisma 

dotyczącego, przeznaczenia 3 pomieszczeń, znajdujących się na górze świetlicy. 

Pani Anna Kamińska poinformowała, że było już wyjaśnione, dlaczego pismo nie zostało 

złożone. Dodała, że pismo będzie wystosowane po wizycie w Świetlicy.   

Pani Grażyna Grabka poinformowała, że zakres prac, jakie należy wykonać w świetlicy, był 

zawarty w postanowieniu Komendanta Wojewódzkiego Straży Pożarnej, ze stycznia  br. 

Nadmieniła, że Gmina pisemnie zobowiązała się do wykonania prac.   

Pan Jerzy Sierak wyjaśnił, że opinia pożarnicza, była zrobiona na dokumentacji niezgodnej 

ze stanem zrealizowanego budynku. Dodał, że wykonanie opinii będzie ponownie zlecone.  

Pani Grażyna Grabka stwierdziła, że jeśli obiekt został wybudowany niezgodnie z projektem, 

Gmina powinna znaleźć winnych i pociągnąć do odpowiedzialności.   

Pani Anna Kamińska zapytała, czy ekspertyza jest zrobiona na wadliwych dokumentach. 

Pan Jerzy Sierak odpowiedział, że tak.   
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Pani Adriana Król-Popiel zadała pytanie z zakresu promocji pkt 2 „Obchody 30 rocznicy 

wyborów parlamentarnych 1989 r.”. Wyraziła swoje zdziwienie, że wydarzenie zostało 

zamknięte dla tak wąskiej liczby odbiorców. Dodała że żałuje, że tak ważne osoby 

uczestniczące w obchodach, nie zostały zaprezentowane szerszemu gronu. Zwróciła uwagę na 

fakt, że nie było żadnej informacji o działaniach związanych z obchodami.  

Pani Wójt zwróciła się do Radnej Król-Popiel z pytaniem, czy w poprzednich latach, było 

zorganizowane spotkanie z członkami Komitetów Obywatelskich. Czy zostali w jakiś sposób 

uhonorowani i pokazani mieszkańcom.  

Pani Adriana Król-Popiel odpowiedziała, że nie było takich spotkań rocznicowych.  

Pani Wójt poinformowała, że działania dotyczące obchodów rocznicy, skierowane do dzieci i 

rodziców, odbyły się we współpracy ze szkołą. Dodała, że w Internecie - na swoim profilu - 

opublikowała informację o spotkaniu, a na sesji w maju br., padła informacja o wystawie, 

dotyczącej Komitetów Obywatelskich. Nadmieniała, że wystawa będzie jeździć po całej 

gminie, w różne miejsca, a film o Komitetach, wyświetlany na specjalnych lekcjach historii. 

Podsumowując dodała, że dołożyła wszelkich starań, aby społeczeństwu przypomnieć te jakże 

ważne osoby. 

Pani Adriana Król-Popiel zwróciła się z prośbą, aby wszystkie informacje związane z Gminą, 

były umieszczane na profilu Gminy. Poprosiła o udostepnienie nośników, jakimi dysponuje 

gmina, gdzie były zamieszczane filmy i informacje o spotkaniu.  

Pani Joanna Kowalczyk zwróciła się do Radnej Król-Popiel, twierdząc, że Radna nic nie 

zrobiła w sprawie, a zarzucając Pani Wójt, że zrobiła zbyt mało, przekroczyła wszelkie granice.  

Pani Wójt zgodziła się z wypowiedzią radnej Kowalczyk. Dodała, że sołtysi byli proszeni o 

dostarczenie materiałów, związanych z wystawą.  

Pani Anna Kamińska zaznaczyła, że chodzi o fakt, że uroczystość została zorganizowana, a 

nie było to  nigdzie ogłoszone. Dodała, że została wydana spora kwota pieniędzy, a do tej pory 

na stronie Gminy, nie ma żadnego zdjęcia z przebiegu uroczystości, ani nie była prowadzona 

relacja.  Dodała, że granice przyzwoitości przekraczane są w momencie wydawania pieniędzy, 

i nie informowania o tym.  

Pani Wójt zwróciła się do Pani Radnej Kamińskiej, że jeśli jakikolwiek granice zostały 

przekroczone, Pani radna może powiadomić odpowiednie służby. Poinformowała, że Radni 

zapraszani są na inne wydarzenia np. uroczystość  związane z 75 rocznicą Boju w Pęcicach. 

Zapytała Panią Radną Kamińską, czy wykorzystała możliwości uczestnictwa w tych 

obchodach. 

Pani Anna Kamińska poinformowała, że to nie czas i miejsce na odpytywanie kto, gdzie i 

kiedy był. Zapytała, czy na stronie Gminy są zdjęcia z tej uroczystości. 

Pani Wójt poinformowała, że zdjęcia zostały zamieszczone w biuletynie. Dodała, że jest 

organizowanych mnóstwo imprez i spotkań, z których zdjęcia, nie są zamieszczane na stronie 

Urzędu.  

Pani Elżbieta Biczyk zwróciła uwagę na wypowiedź Pani Wójt, dotyczącą umieszczenia 

materiału na swoim profilu. Zaznaczyła, że prywatny profil, nie jest żadnym „kanałem 

informacyjnym”.  

Pani Beata Rycerska wyjaśniła, że słowa „kanał informacyjny”, nie padły w wypowiedzi Pani 

Wójt.  

Pani Elżbieta Biczyk dodała, że bardzo żałuje, że nie mogła wziąć udziału, w tak ważnej 

uroczystości.  

Pani Wójt stwierdziła, że żałuje, iż przez ostatnie 30 lat, nikt takich uroczystości nie 

organizował.  

Pani Beata Rycerska poinformowała, że nie rozumie w czym jest problem, ponieważ 

uroczystość miała charakter bardzo podniosły i doceniający osoby w niej uczestniczące.  
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Pan Maciej Polarczyk poinformował, że rozumie, iż każdy chciał uczestniczyć w 

uroczystościach, ale zaznaczył, że założenie było takie, aby spotkanie było kameralne, by 

główni goście, czuli się komfortowo.  

Pani Anna Kamińska wspomniała obchody „25-lecia wyborów samorządowych”, które 

odbywały się w szerokim gronie, z uczestnictwem mieszkańców. Ponownie poprosiła o to, by 

mieszkańcy mogli bliżej poznać te ważne osoby, sprzed 30 lat. 

Pani Wójt powtórzyła, że wystawa od ponad miesiąca stoi pod budynkiem gminy, mało tego 

wystawa będzie podróżowała, po terenie całej gminy. W Internecie umieszczony jest film o tej 

tematyce. 

Pan Jarosław Hirny-Budka zacytował wypowiedz mieszkanki, odnoszącą się do wystawy na 

25-lecie Samorządności, która wyraziła swoje niezadowolenie z formy prezentacji wystawy.    

Pani Beata Rycerska zaproponowała zakończenie dyskusji.  

Ad. pkt 9 

Sprawozdanie Wójta z realizacji uchwał podjętych na V, VI, VII sesji kadencji 2018-2023. 

Pani Anna Kamińska zapytała, na jakim etapie jest realizacja uchwały nr 87/VII/2019, w 

sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości oznaczonych jako dz. ew. nr 560, 

561 i 633 w obrębie 0004 Komorów Wieś, położonych przy ul. Aleja Kasztanowa/ul. 

Sanatoryjna. 

Pani Wójt poinformowała, że odpowiedź zostanie udzielona w formie pisemnej. 

Ad. pkt 10 

Informacje i komunikaty Wójta Gminy 

Brak informacji.   

Ad. pkt 11 

Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy 

Pani Beata Rycerska poinformowała o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy. 

Skarga Pani ***, która wpłynęła od Ministerstwa Inwestycji i Rozwoju. Pani Przewodnicząca 

zaproponowała skierowanie skargi do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

Interpelacja Radnej Adriany Król-Popiel dot. poziomu edukacji w placówkach oświatowych 

Gminy Michałowice. 

Zapytanie Radnej Anny Kamińskiej dot. budynku Świetlicy w Opaczy-Kolonii. 

Interpelacja Radnej Anny Wyszomirskiej dot. kosztów funkcjonowania gminnej oświaty. 

Zapytanie Radnej Anny Kamińskiej dot. listy wniosków o dofinansowanie inwestycji z różnych 

funduszy zewnętrznych.  

Zapytanie Radnej Anny Kamińskiej dot. modernizacji świetlicy w Opaczy-Kolonii. 

Petycja Pana ***, dotycząca rozwiązania sytuacji Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Zalewu Komorowskiego i okolicy. Przewodnicząca zaproponowała 

skierowanie skargi do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

Pismo od Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych. Odpowiedź została udzielona.  

List od Prezesa Rady Ministrów dot. obchodów 75 rocznicy Powstania Warszawskiego.  

Pismo od Pani Wójt, z propozycją pobierania materiałów na Sesję, wyłącznie w formie 

elektronicznej.  

Pani Beata Rycerska zaproponowała, aby wszyscy Radni, otrzymywali materiały na sesję 

tylko w formie elektronicznej. 

Pani Elżbieta Biczyk poinformowała, że prosi o dostarczanie materiałów w wersji papierowej. 

Dodała, że o tą kwestię, przewodnicząca Rady powinna zapytać wszystkich radnych i sołtysów. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że na następnej sesji wszyscy będą mogli wypowiedzieć 

się w tej sprawie. Wyjaśniła, że w wypadku zdecydowania się przez Radnych, na wersję 

papierową, nie będzie wysyłana do nich wersja elektroniczna.  

Pismo od Starosty Pruszkowskiego, dot. wyrażenia opinii w sprawie pozbawienia lasu 

charakteru ochronnego.  
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Pismo od Marszałka Województwa Mazowieckiego, w wprawie podjętego stanowiska przez 

Radę Gminy dot. WKD. 

Pismo od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pruszkowie, dot. oświadczeń majątkowych 

Radnych. Nie znaleziono żadnych nieprawidłowości.  

Pismo do wiadomości Rady Gminy, od mieszkańców ul. Czarnieckiego i ul. Zielonej w 

Regułach dot. placu zabaw. 

Pismo z Wydziału Inwestycji i Ochrony Środowiska, dot. zadań inwestycyjnych drogowych 

powiatu, jakie planuje w latach 2019-2023. 

Podanie od Pani ***, dot. programu „Opieki wytchnieniowej”.   

Ad. pkt 12 

Sprawy wniesione 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała o stan leżaków, które były ustawione na gminnych 

placach zabaw, czy zostały one ukradzione, zniszczone. Jeśli zostały zniszczone, bądź 

uszkodzone (taką informację otrzymała od pracownika gminy), to gdzie są deponowane. Prosi 

o odpowiedź pisemną, czy w ramach umowy, jest zapis gwarantujący naprawę uszkodzonych 

leżaków. 

Pani Wójt wyjaśniła, że nie posiada wiedzy na temat zniszczonych leżaków. Poprosiła o 

podanie nazwiska pracownika, który udzielił takiej informacji.  

Pani Agnieszka Paradowska nie zechciała podać nazwiska pracownika. 

Pani Anna Kamińska przedstawiała swoje spostrzeżenia, dotyczące użytkowania leżaków.  

Pani Elżbieta Biczyk poinformowała, że zakup leżaków nie był udaną inwestycją, ponieważ 

leżaki ulegają dewastacji i są kradzione.  

Pani Magdalena Bronisz odniosła się do zmienionych godzin pracy Urzędu Gminy. 

Zaproponowała, aby ujednolicić pracę godzin wszystkich jednostek Urzędu - mając na myśli 

również CUW i GOPS. 

Pani Wójt poinformowała, że wniosek należy skierować do dyrektorów CUW-u i GOPS-U. 

Pani Adriana Król-Popiel przedstawiała swoje uwagi, dot. wydania biuletynu Gminy 

Michałowice.  
 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady, pani Beata Rycerska, zamknęła 

obrady X sesji Rady Gminy Michałowice. 

 

Protokołowała: 

Anna Bednarek 

 


